
PASSIIVI 
 mitä tehdään/tapahtuu, tehtiin/tapahtui... 

 EI TEKIJÄÄ (tai se ei ole tärkeä) 

*tekemisen KOHDE korostuu 

Esimerkkejä: 

Polkupyöräni varastettiin. 

     * My bike  was stolen. (by someone) 

> ei tiedetä kuka varasti 

Englantia puhutaan kaikkialla maailmassa. 

 English   is spoken all over the world. (by lots of people) 

> itsestään selvää, ei järkeä kertoa 

                  

SÄÄNTÖ:           BE + 3. muoto 

 

 BE -verbin muoto riippuu persoona- ja aikamuodosta 

Preesens:     AM / IS / ARE 

Imperfekti:  WAS / WERE 

Perfekti:       HAS BEEN / HAVE BEEN 

Pluskvamp.: HAD BEEN 

 

Huom! apuverbien jälkeen BE perusmuodossa! 

 

esim.       CAN / WILL / SHOULD BE done 

 



AGENTTIRAKENNE 

 yleensä passiivilauseesta siis PUUTTUU TEKIJÄ 

 jos tekijä halutaan kuitenkin mainita, käytetään agenttirakennetta 

 tekijä halutaan (tai on pakko) mainita, mutta tekemisen KOHDETTA 

halutaan korostaa sijoittamalla se lauseen alkuun.  

 Suomen kielessä vastaava vaikutus saadaan vaihtamalla 

aktiivilauseen sanajärjestystä: 

”J.R.R. Tolkien kirjoitti tämän kirjan. /Tämän kirjan kirjoitti J.R,R. 

Tolkien.”  

> This book  was written…  

                                                   … by J.R.R. Tolkien. (by + tekijä) 

 

 

KERTAUS  

Passiivilause muodostetaan seuraavasti: 

                   1                                2                               3 

1. Tekemisen KOHDE +      BE  + 3. muoto  +    muut 

                                              

  

                                     Huomioi: aikamuoto 

         persoonamuoto 

 

 

 


